
Caravana vacanţei va scoate,
mâine, pe străzi, toţi elevii
din Mangalia
14 iunie 2013 17:00
Autorităţile  locale  din  Mangalia,  organizează,  sâmbătă,  15
iunie,  începând  cu  ora  09.30,  Carnavalul  vacanţei.  La
manifestare, vor participa preşcolarii şi elevii din ciclul
primar şi gimnazial din cadrul instituţiilor de învăţământ din
localitate.  Participanţii,  vor  prezenta  anumite  tematici
istorice şi culturale reprezentate de costume specifice. O
caravană a copiilor va pleca din sensul  giratoriu, iar alta
din faţa sediului Casei Armatei şi vor defila, pe străzile
oraşului, până la punctul de întâlnire, respectiv, pe platoul
din  faţa  Casei  de  Cultură.  În  timpul  manifestărilor,  în
intervalul orar 09.30-10.30, traficul rutier va fi închis, pe
ruta  sens  giratoriu-Şos.  Constanţei-centru-Str.  Ştefan  cel
Mare-Casa Armatei.

Consilierul local Leonard Tănase, coordonatorul proiectului, a
declarat, pentru „Ediţia de Sud”, că „ideea carnavalului a
fost  lansată  de  primărie,  iar  unităţile  de  învăţământ
implicate  au  îmbrăţişat-o.  Este  vorba  despre  o  premieră.
Fiecare clasă implicată în acest proiect are o temă specifică,
costumele  fiind  realizate  de  elevi,  împreună  cu  cadrele
didactice şi părinţii”.

Municipalitatea  doreşte  ca  acest  eveniment  să  devină  o
tradiţie, iar de  anul viitor, să fie angrenaţi în acest
proiect şi elevii de liceu, dar şi cei de la nivel judeţean,
naţional  şi  chiar  internaţional.  Autorităţile  locale  vor
contribui  la  dezvoltarea  proiectului  prin  organizarea  de
concursuri viitoare şi alte manifestări specifice.
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Primarul Radu în faţa FPTR:
"Sperăm  să  rezolvăm
problemele  clădirilor
abandonate  şi  câinilor  fără
stăpân"
14 iunie 2013 17:00
Primarul municipiului Mangalia, Cristian Radu, a participat,
alături de preşedintele Federaţiei Patronatelor din Turismul
Românesc,  Mohammad  Murad  şi  deputatul  Victor  Manea  la  o
întâlnire de lucru a acestei structuri, pentru a dezbate mai
multe probleme de actualitate legate de turismul românesc. La
lucrările  federaţiei  au  mai  luat  parte  investitori  şi
reprezentanţi  ai  patronatelor  din  turism.

În  cadrul  discuţiilor,  preşedintele  FPTR  a  avansat  ideea
conform căreia un parteneriat public – privat constituie o
măsură importantă în relansarea sectorului turistic. În acest
sens, se doreşte înfiinţarea unei structuri de administrare a
staţiunilor din sudul litoralului, care să preia problemele
din zonă. O altă propunere venită din partea reprezentantului
federaţiei a vizat implementarea de proiecte sustenabile pe
partea  de  investiţii  în  zonă,  precum  şi  conceperea  unei
strategii de promovare corectă. Astfel, dezbaterile au făcut
referire la câteva aspecte legate de relaţiile dintre mediul
de  afaceri  privat  şi  autorităţile  centrale  şi  locale,  ca
factor de creştere economică, poziţia FPTR faţă de iniţiativa
de introducere a unor noi modalităţi de impozitare. Exemplele
în această direcţie au vizat valoarea redusă a TVA la 9%
pentru pachetele turistice oferite şi sprijinirea mediului de
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afaceri, de către autorităţi, prin găsirea de politici fiscale
accesibile pentru investitori. Vizavi de problemele semnalate,
primarul  Mangaliei,  Cristian  Radu,  a  precizat  că
municipalitatea salută ideea patronatelor în ceea ce priveşte
un viitor parteneriat public-privat care să producă efecte
pozitive pentru dezvoltarea turismului din sudul litoralului.
„Sunt foarte multe lucruri de făcut, iar dacă toţi factorii
implicaţi vor contribui la relansarea staţiunilor din sudul
litoralului, cu siguranţă turiştii vor veni în număr mare să-
şi petreacă vacanţele, la alte standarde. Primii paşi au fost
făcuţi de către municipalitate. Doresc să punctez că, o reală
problemă o constituie clădirile abandonate, câinii fără stăpân
sau indiferenţa unor agenţi economici vizavi de administrarea
activelor deţinute. Sperăm că aceste probleme se vor rezolva,
iar în toamnă, când tragem linie, vom constata realizările”, a
precizat  edilul  Cristian  Radu.  În  cadrul  discuţiilor,
reprezentanţii patronatelor au mai vorbit despre găsirea de
soluţii pentru turismul de familie, a celui de agrement sau
balneo,  cerut  cu  precădere  de  turiştii,  care  preferă
staţiunile din sudul litoralului. La acest capitol, edilul a
anunţat că o serie de evenimente au fost deja concepute pentru
turişti.  În  staţiunea  Venus  se  va  organiza  cea  mai  mare
competiţie de drift-uri şi drag-uri, vor avea loc concerte cu
participarea  unor  artişti  consacraţi  de  la  nivel
internaţional. De asemenea, discuţiile au vizat şi o promovare
eficientă a staţiunilor, prin crearea unui brand turistic al
zonei.

Propus pentru arestare pentru
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o tâlhărie
14 iunie 2013 17:00
Lucrătorii Poliţiei Mangalia l-au reţinut pentru 24 de ore şi
l-au propus pentru arestare preventivă, pentru 29 de zile,
pentru săvârşirea unor infracţiuni comise la data de 5 iunie
ac pe Emir Memet, de 34 de ani. Poliţiştii ne-au declarat că
în dimineaţa zilei respective l-au prins în flagrant pe Memet,
în timp ce conducea, în stare de ebrietate, un autoturism fără
să aibă permis. Seara, prin violenţă, a deposedat-o pe Iuria
Aliş, aflată pe strada MI Dobrogeanu, de telefonul mobil,
marca  Samsung,  în  valoare  de  500  de  lei.  Bunul  a  fost
recuperat şi restituit păgubitei. Memet este recidivist, având
o condamnare de 10 luni cu suspendare pentru săvârşirea unui
furt calificat.

Reţinut pentru conducere fără
permis  şi  în  stare  de
ebrietate
14 iunie 2013 17:00
Poliţiştii Poliţiei Rutiere Mangalia l-au reţinut la data de
12 iunie ac, pe Cornel Irimiea, în vârstă de 35 de ani, din
localitate, recidivist, care, în timpul unei razii, a fost
prins în timp ce conducea un moped, pentru care nu deţine
permis. Mai mult, cel în cauză avea o alcoolemie de 3 la mie,
motiv pentru care, la un moment dat, s-a şi dezechilibrat şi a
căzut,  nesuferind  însă  vătămări  corporale.  Subinspectorul
Daniel Alexandru Olteanu ne-a declarat că bărbatul se afla pe
Strada Gării din Mangalia şi nu se află la prima infracţiune.
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Irimiea mai are întocmit un dosar penal tot pentru conducere
fără permis şi în stare de ebrietate, precum şi un altul
pentru  furt.  Bărbatul  a  fost  propus  Judecătoriei  Mangalia
pentru arestare preventivă.

Iată noile taxe locale pentru
activităţile  economice  din
acest sezon estival
14 iunie 2013 17:00

Consilierii  locali  au  aprobat,  recent,  noul  cuantum  al
taxelor pentru utilizarea temporară a locurilor publice în

Municipiul  Mangalia.  Dările  au  fost  stabilite  pentru  două
zone: Zona A (staţiuni şi ariile aflate la Casa de Cultură,
Portul Turistic, faleza Mangalia) şi Zona B (restul oraşului).
Ocuparea temporară a locurilor publice şi private de către
persoanele fizice, PFA-uri şi AFA-uri sau persoane juridice,
se  face  în  baza  aprobării  eliberate  de  primărie,  prin
serviciile  de  resort  ale  ADPP-ului.

Potrivit  proiectului  de  hotărâre,  persoanele  fizice,  cele
fizice  autorizate,  asociaţiile  familiale  sau  persoanele
juridice,  care  desfăşoară  activităţi  pe  domeniul  public,
datorează  o  taxă  zilnică,  diferenţiată  în  raport  cu
activitatea,  suprafaţa  ocupată,  obiectul  amplasat.  Taxele,
calculate în funcţie de numărul de zile şi de metri pătraţi
din domeniul public ocupaţi, se achită, anticipat, la sediul
ADPP  sau  prin  ordin  de  plată.  Potrivit  declaraţiilor
preşedintelui de şedinţă, Leonard Tănase, taxele sunt preluate
de la Primăria Constanţa.

Locuitorii Mangaliei, care vor să îşi deschidă un business pe
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sezonul estival, trebuie să ştie că trebuie să achite, pentru
comercializarea de carte, presă, vederi, 0,67 lei/mp/zi (zona
A) şi 0,50 lei/mp/zi (zona B). Pentru comercializarea de loz
în plic, taxa zilnică este de 4,20 lei/3,35 lei, taxa pentru
activitatea de vânzare produse de artizanat a fost evaluată la
0,45/0,35  lei,  comercializarea  de  flori  –  2lei/1,50  lei,
comercializarea  de  tipărituri  şi  obiecte  religioase  –
0,60/0,75 lei, comercializarea de mărţişoare, sorcove şi alte
produse specifice sărbătorilor tradiţionale – 0,35 lei.

7 lei/zi tonetele de îngheţată şi aparatele de vată de zahăr

Tonetele de îngheţată, aparatele de popcorn sau vată de zahăr,
vor  scoate  din  buzunarul  comercianţilor  7  lei/mp/zi  în
staţiuni şi zonele de promenadă, în timp ce, în oraş, acestea
vor fi taxate cu numai 5,5 lei. Unităţile comerciale care îşi
vor aşeza, în faţa propriilor unităţi comerciale frigidere de
băuturi răcoritoare sau de îngheţată, vor trebui să achite
1,20 lei/mp/zi (staţiuni) sau 0,95 lei/mp/zi, în timp ce,
aceeaşi activitate, de data aceasta efectuată de unităţile de
alimentaţie publică, va fi taxată cu 0,45lei/mp/zi în staţiuni
şi cu 0,35 lei/mp/zi.

Circurile  vor  fi  taxate  tot  la  metri  pătraţi  ocupaţi  din
domeniul  public.  Astfel,  zonele  aflate  sub  cupole  vor  fi
plătite cu 0,45 lei/mp/zi (staţiuni) şi cu 0,35 lei/mp/zi
(oraş), în timp ce menajeriile, rulotele şi celelalte utilaje
aparţinând circului vor achita 0,20 lei/mp/zi şi, respectiv,
0,10 lei/mp/zi.

Organizatorii de spectacole, festivaluri, serbări câmpeneşti
vor avea de achitat 0,95/0,80 lei (pentru suprafeţe mai mici
de 500 de metri pătraţi) sau 0,45/0,35 lei (pentru suprafeţe
mai marei de 500 de metri pătraţi). Campaniile promoţionale
vor aduce, la bugetul local, 2 lei/1,75 lei/mp/zi, în timp ce,
manifestările  cultural  artistice  şi  sportive,  evenimentele
expoziţionale etc vor fi taxate cu 0,20/0,10 lei/mp/zi. Vor fi
scutiţi de la plata acestor dări organizatorii care vor derula



respectivele activităţi în parteneriat cu primăria.

Un leu pe zi, taxa pentru maşinile scoase la vânzare pe
stăzile Mangaliei

Depozitarea  acidentală  de  materiale  de  construcţii  (alei,
străzi,  trotuare  etc)  va  fi  plătită  cu  0,80  lei/mp/zi,
organizarea de şantier în baza autorizaţiei de construire este
0,50 lei. Vânzarea directă de cereale, legume, fructe, brazi,
este  taxată  diferit:  cea  din  autoturism  –  5  lei,  din
autofurgonetă  –  7,5  lei/mp/zi,  din  remorci  –  5  lei.
Comercializarea directă de cherestea şi combustibil solid din
autocamioane este taxată cu 7 lei, din autofurgonete – 7,4
lei, iar din remorci – 7 lei.

Veste proastă pentru cei ce şi-au scos maşinile la vânzare şi
le ţin pe domeniul public: începând de luna aceasta, Primăria
vă  va  taxa  pentru  fiecare  zi  de  staţionare.  Proprietarii
autoturismelor vor achita un 1 leu/zi, cei ai camioanelor –
2,75 lei/zi, autofurgonetelor – 2,75 lei/zi şi aceeaşi sumă
pentru remorci.

Vânzarea  directă  din  autovehicule  omologate,  cu  destinaţie
specială, de produse alimentare şi nealimentare, amplasate în
locuri  prestabilite  şi  cu  avizul  Comisiei  de  urbanism  a
Consiliului Local Mangalia şi al arhitectului-şef este taxată,
începând tot cu luna iunie, cu 30 lei/zi.

Campionat  Naţional  de  Kung-
Fu, la Mangalia
14 iunie 2013 17:00
Sambătă 15.06.2013 la Centrul Sportiv din Mangalia se va
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desfasura Campionatul National de Kung-Fu, organizat de C.S.
„Noua Generatie” Mangalia, Asociatia Sportivă „Callatis”
Mangalia si Federatia Romană de Arte Martiale de Contact.
Probele de concurs sînt „Taolu Tradiţional” (luptă imaginară),
„Taichi Traditional”, „Erjie-Gun Fight” şi „Tuishou”. In
paralel se va organiza şi Cupa „Shaolin Callatis” la proba de
„Light-Fighting Sanda”.

La campionat vor participa sportivi seniori, juniori, cadeţi
şi copii. Au anunţat participarea cca. 70 de sportivi de la
cluburile sportive afiliate la F.R.A.M.C. Din judetul
Constanţa vor participa:

            -C.S. „Marea Neagră” Constanta, presedinte Florin
Iordanoaia , 9 sportivi.

            -C.S.U. „Neptun” Constanta, presedinte
Cornel Panait, 8 sportivi.

            -C.S. „Panda” Poarta Alba, presedinte Mihai Ciju,
6 sportivi.

            -C.S. „Noua Generatie” Mangalia, presedinte
Ciprian Broască, 7 sportivi.

            -C.S. „Shaolin Callatis” Mangalia, presedinte
Costel Safta, 9 sportivi.

            -C.S. „Sakura” Constanta, presedinte Valeriu
Ariton, 2 sportivi.

            -C.S.A. „Axiopolis Sport” Cernavoda, director Dan
Petre, 6 sportivi.

Campionatul şi cupa sunt un „ultim test” înaintea
Campionatului Mondial de Kung-Fu. În cadrul celor două
concursuri vor fi mai multe probe, iar unii sportivi s-au
inscris la toate aceste probe, în dorinţa de a obţine
rezultate care să le permită selecţionarea lor la lotul
naţional. Probele tradiţionale demonstrative, denumite şi



„luptă imaginară”, sunt printre cele mai dificile, de aceea şi
numărul de sportivi participanţi este mai mic, comparat cu
probele de luptă sportivă.

Campionatul este organizat cu sprijinul Consiliului Local si
al Primariei din Mangalia, al Asociaţiei Sportive „Callatis”
Mangalia şi al Liceului Teoretic „Callatis”.

Deoarece nu sunt susținuți la
nivel  local,  investitorii
străini  vor  să  plece  din
Mangalia!
14 iunie 2013 17:00

Întâlnirea de miercuri a Federaţiei Patronale de Turism şi
Servicii  și  a  Asociaţiei  Investitorilor  din  Staţiunea

Turistică Venus, în sala de conferințe a hotelului Florica, a
fost un bun prilej pentru hotelierii și deținătorii unităților
de  alimentație  publică  din  stațiuni  să-și  facă  auzite
nemulțumirile.

Cel mai revoltat s-a declarat proprietarul hotelului Dana, de
4 stele, din Venus, un investitor italian care mai are puțin
și își ia tălpășița din zonă. „Investesc de 6 ani, iar, în
schimb,  nu  primesc  nimic.  Am  făcut,  în  repetate  rânduri,
demersuri  către  Primăria  Mangalia  să  asigure  iluminatul
public,  pe  care,  în  final,  pe  partea  hotelului,  mi  l-am
reabilitat  singur.  De  asemenea,  sunt  nemulțumit  din  cauza
clădirilor vechi, ce dau un aspect urât zonei, curățenia lasă
de  dorit,  trotuarele  sunt  distruse,  iar  pe  lângă  toate
acestea, când vin turiștii, merg la plajă și apoi stau în
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cameră pentru că nu au posibilități de distracție. În prezent,
din cele 100 de camere ale hotelului, avem ocupate doar două,
iar dacă situația se va menține la fel, voi vinde hotelul și
voi pleca din Mangalia”, a spus, supărat, omul de afaceri
italian.

La rândul său, proprietarul terasei “Carul cu Scoici”, tot din
stațiunea  Venus,  s-a  plâns  de  taxele  uriașe  aprobate  de
Consiliul  Local  Mangalia.  ”Nu  este  posibil  ca,  pentru  o
activitate de 40-50 de zile, să fim obligați să suportăm taxe
suplimentare în valoare de peste 70 milioane lei vechi“.

Nu în ultimul rând, un alt proprietar de hotel din Jupiter s-a
plâns de mizeria din stațiuni. „Trebuie făcută o igienizare,
trebuie tăiate buruienile. Apoi, avem de suferit din cauza
unităților  părăsite,  printre  care  Hotelurile  Irina,  Anca,
Vilele Călțun, Hotelurile Pajura, Cocorul, Discoteca Aladin,
care a ajuns o ruină, Hotelul Egreta, care, deși este în
administrarea Primăriei, este un dezastru. Nu ar strica dacă
Primăria ar direcționa către stațiuni 30% din taxele pe care
le încasează”, a mai spus agentul economic.

„Ar trebui să facem greve financiare, pentru că nu ne ascultă
nimeni!” ameninţă hotelierii

Președintele FPTS, Dan Matei Agathon a declarat că va face o
listă cu problemele și păsurile întreprinzătorilor locali, pe
care o va duce, personal, la Primărie, având în vedere că la
întâlnire,  nu  a  fost  prezent  niciun  reprezentant  al
instituției. ”Dorim un parteneriat cu primăriile din zonă, în
care  lansăm  cinci  propuneri:  Soluţionarea  problemelor
infrastructurii la transportul rutier şi CFR pentru a se mări
siguranţa  în  trafic,  realizarea  unor  Centre  de  Informare
Turistică,  schimbarea  structurii  anului  şcolar,  astfel  ca
vacanţa de vară să înceapă la 1 iunie, pentru clasele I-VIII-
a,  schimbarea  aspectului  staţiunilor,  accesarea  de  fonduri
europene  pentru  realizarea  unor  puncte  de  atracţie,  baze
sportive, evenimente, reabilitarea Hergheliei Mangalia etc.”,



a precizat fostul ministru al Turismului.  

Președintele AISTV, Lucian Iftimie și-a exprimat, de asemenea,
punctul de vedere legat de slaba pregătire a sezonului estival
actual. ”Reamenajarea drumului Jupiter-Olimp s-a făcut fără
cap, fără creier. Pe noi nu ne ascultă nimeni! Vin tot felul
de oameni care nu au nicio legătură cu turismul. Nici în
Neptun, vara, nu se poate circula. Trebuia prevăzută, de la
Mangalia,  o  pistă  pentru  biciclete.  Este  o  cerință  a
turiștilor. Traficul devine un calvar, microbuze, minicare,
biciclete,  ATV-uri,  trotinete,  role,  este  un  haos  total.
Pentru  că  nu  suntem  ascultați,  ar  trebui  să  face  greve
financiare, mitinguri de protest față de ceea ce se întâmplă
și  față  de  modul  în  care  ne  privesc  unii.  Ne  numesc
evazioniști  și  crâșmari”,  a  răbufnit  Lucian  Iftimie.

Lecţie  deschisă  despre  Ziua
Eroilor, la muzeul callatian
14 iunie 2013 17:00
Muzeul callatian, din cadrul Complexului Cultural “Callatis”,
în colaborare cu Liceul Tehnologic “Ion Bănescu”, Colegiul
Economic și Liceul Teoretic “Callatis” organizează joi, 13
iunie  2013,  ora  11.00,  o  lecție  deschisă  având  ca  temă
“Înălțarea Domnului și Ziua Eoilor”.

În  deschidere,  dr.  Tatiana  Odobescu,  managerul  Complexului
Cultural “Callatis”, va sublinia rolul pe care îl are muzeul
callatian, pentru educarea tinerei generații din Mangalia, în
spiritul respectului față de istorie și tradițiile populare.

Dr.  Sorin  Marcel  Colesniuc,  șeful  muzeului  callatian,  va
prezenta  obiceiurile  și  tradițiile  românilor  legate  de
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sârbătoarea Înălțării Domnului Iisus Hristos, numită în popor
și Ispas. În continuare, le va vorbi elevilor despre eroii și
martirii care au luptat în: Războiul de Independență, Primul
Război Mondial și Al Doilea Război Mondial. De asemenea, va
vorbi despre eroii din timpul rezistenței anticomuniste și
eroii uciși în Revoluția din Decembrie 1989.

Întrucât mulți dobrogeni și-au pierdut viața în Primul Război
Mondial și în Al Doilea Război Mondial, dar și în timpul
rezistenței anticomuniste și în Revoluția din Decembrie 1989,
activitatea a fost inclusă în Proiectul “Să descoperim istoria
Dobrogei”, inițiat de muzeul callatian la începutul anului
școlar 2012 – 2013. Printre obiectivele proiectului amintim:
participarea  elevilor  la  lecții  deschise,  simpozioane,
colocvii etc, cunoașterea istoriei Dobrogei, a patrimoniului
arheologic callatian și a muzeelor și monumentelor istorice
din Dobrogea, precum și vizitarea acestor muzee și monumente
istorice.

La lecția deschisă vor fi prezenți: elevii Liceului Tehnologic
“Ion  Bănescu”,  Colegiului  Economic  și  Liceului  Teoretic
“Callatis”,  însoțiți  de  profesorii  Corina  Mihalache,  Livia
Pop, Simona Ciobănel, Ibolya Negoiță, Cristina Angheluță și
Silvia Cuseac.

Avem  staţiuni,  dar  turismul
lipseşte  cu  desăvârşire.
Cazarea,  grija  localnicilor,
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distracţia,  treaba
oaspeţilor!
14 iunie 2013 17:00
Sezonul estival 2013 s-a instalat, numai că startul de 1 Mai a
fost palid, în ciuda zilelor însorite. Din păcate, turiştii au
ocolit  litoral  sudic  în  mini-vacanţa  de  Sfintele  Paşti,
îndreptându-se, cu mic, cu mare, spre vecinii bulgari, mai
atenţi să ofere servicii atractive şi calitative.

Ce aşteptări avem de la vârful de sezon?  Nu prea mari, având
în vedere puţinele oferte turistice etalate până acum, cât şi
nemulţumirile investitorilor români şi străini. Important este
ca turistul, care ne vizitează, să nu aibă pretenţii mari.
Dacă  se  încăpăţânează  să  aspire  la  cazare  confortabilă,
preţuri moderate, posibilităţi de destindere nenumărate, ne
vom afla într-o mare încurcătură, întrucât, până acum, am
arătat că nu suntem în stare să le oferim la pachet. Motivul,
lipsa de interes, tradusă prin vânarea câştigului imediat,
fără a depune mari eforturi.

La capitolul cazare, stăm relativ bine, avem hoteluri de 3, 4
şi 5 stele, cu spa-uri, baze de tratament balnear, piscine,
linii de autoservire. Problemele apar când aducem în discuţie
divertismentul, agrementul estival, petrecerea timpului liber
în afara orelor dedicate băilor de soare pe plajă. Aşa se facă
că parcuri de distracţie, cu utilaje care să ofere siguranţă,
nu există, aqua-parcuri cu capacităţi de sute de locuri nu
există  şi  nici  o  agendă  serioasă  de  evenimente  cultural-
artistice  (altele  decât  pestriţele  spectacole  cu  muzică
ieftină şi glume răsuflate).

Salvarea, parţială, vine de la radiouri care „persistă” să-ţi
aducă tradiţionalele şi apreciatele concerte la noi, în sudul
litoralului. Facem referire la Radio 21, care, la data de 13
iulie, va organiza o nouă ediţie a maratonului dance ”Liberty
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Parade” şi la Europa FM, care ne va încânta, la data de 14
iulie,  cu  recitaluri  semnate  Direcţia  5,  Voltaj,  Vama  şi
Smiley.

Penuria de posibilităţi de distracţie a fost admisă de către
reprezentanţii Patronatului din Turism, care au declarat că,
în  viitor,  intenţionează  să  amenajeze,  în  staţiuni,  zone
destinate agrementului atât pe copii, cât şi pentru adulţi.

Situaţia  ar  putea  fi  îmbunătăţită,  considerabil,  dacă
investitorii români şi străini, care ne dau târcoale, şi-ar
canaliza resursele financiare şi către construirea, dotarea
corespunzătoare şi amenajarea unor parcuri de distracţii, a
unor terenuri de sport, ori a unor locuri de joacă atractive.
În acest fel, staţiunile sudice ar avea şansa să fie relansate
şi apreciate, aşa cum merită şi pe măsura potenţialului uriaş
pe care îl au.

Festivaluri de rock, muzică latino, turnee de golf, atracţiile
oferite de vecinii bulgari

Deşi suntem gazde, lăsăm, din păcate, partea de agrement în
spatele  oaspeţilor  care  trebuie  să  se  descurce,  pe  cont
propriu, şi să-şi găsească singuri modalităţile de relaxare în
perioada concediului petrecut la mare. Realitate tristă, dacă
este să ne gândim că Mangalia se făleşte nu cu una, ci cu 6
staţiuni despre care doar în teorie se menţionează că sunt de
interes naţional.

Până când se va face acest mare pas, cel puţin în sezonul
estival actual îi vom îmbia pe turişti cu plaje, cât de cât
confortabile, faleze, pe alocuri, surpate, alei de promenadă,
”decorate” cu maidanezi şi cerşetori, terase şi restaurante cu
preţuri  expandate,  de  dragul  pagubei  făcute  clienţilor,
buruieni, cu şanse mari să atingă înălţimea unui sequoia.

La polul opus, se află vecinii bulgari care vin, mereu, pe
piaţă cu oferte complete, îmbietoare, rodul unor investiţii de
sute sau chiar milioane de euro. Pentru a vă face o impresie



despre cum se derulează turismul în Bulgaria, menţionăm doar
câteva dintre evenimentele cu care îi aşteaptă, vara aceasta,
vecinii noştri pe clienţii veniţi atât din România, cât şi din
întreaga lume la Varna, Albena, Nisipurile de Aur etc. Printre
acestea, etapă de Cupă Mondială la golf, care atrage zeci de
mii de vizitatori, European Tour la Snooker, turneu european
de tenis de câmp, Finala Freestyle Battle, Festival de muzică
house,  Summer  Tango  Marathon,  Wild  Child  Rock  Festival,
Festival de salsa şi multe altele.  

Paleta vastă de oportunităţi şi facilităţi cu care ies în faţă
vecinii bulgari este rodul unei abordări total diferite a
activităţilor turistice. Bulgarii au înţeles că dacă doresc
atât profit, cât şi să fie, mereu, în atenţia clienţilor de
peste tot, trebuie să pună accent pe cantitate şi calitate. 

Ca să nu fim acuzaţi de lipsă de patriotism local, aşteptăm să
se  întâmple  minunea  promisă  de  către  reprezentanţii
administraţiei publice. Aceştia ne-au asigurat că vor ”reaşeza
staţiunile pe harta turistică a ţării şi a lumii, pentru că se
poate”. Rămâne să vedem care vor fi atracţiile acestor zone
turistice pentru vara lui 2013, iar, la toamnă, să prezentăm
bilanţul sezonului, sperăm noi, favorabil.

Patronatul din Turism a făcut
plângeri  penale,  din  cauza
restricţiilor impuse pe podul
Agigea. Investitorii cred că

https://editiadesud.ro/patronatul-din-turism-a-facut-plangeri-penale-din-cauza-restrictiilor-impuse-pe-podul-agigea-investitorii-cred-ca-sunt-victimele-unui-boicot-menit-sa-i-ruineze-2/
https://editiadesud.ro/patronatul-din-turism-a-facut-plangeri-penale-din-cauza-restrictiilor-impuse-pe-podul-agigea-investitorii-cred-ca-sunt-victimele-unui-boicot-menit-sa-i-ruineze-2/
https://editiadesud.ro/patronatul-din-turism-a-facut-plangeri-penale-din-cauza-restrictiilor-impuse-pe-podul-agigea-investitorii-cred-ca-sunt-victimele-unui-boicot-menit-sa-i-ruineze-2/
https://editiadesud.ro/patronatul-din-turism-a-facut-plangeri-penale-din-cauza-restrictiilor-impuse-pe-podul-agigea-investitorii-cred-ca-sunt-victimele-unui-boicot-menit-sa-i-ruineze-2/


sunt  victimele  unui  boicot
menit să-i ruineze!
14 iunie 2013 17:00

Miercuri, 12 iunie, la hotelul Florica, din Venus, s-a
desfăşurat întâlnirea conducerii Federaţiei Patronale de

Turism şi Servicii, precum şi a Asociaţiei Investitorilor din
Staţiunea Turistică Venus cu întreprinzătorii din staţiuni şi
jurnalişti.

Au fost prezenţi preşedintele Federaţiei Patronale de Turism
şi  Servicii,  Dan  Matei  Agathon,  preşedintele  Asociaţiei
Investitorilor din Staţiunea Turistică Venus, Lucian Iftimie,
hotelieri din Venus, Neptun, Jupiter etc.

Discuţiile s-au purtat pe marginea debutului sezonului estival
2013,  dar  mai  ales  a  problemelor  cu  care  se  confruntă
investitorii din turism. Cea mai mare nemulţumire o reprezintă
blocarea accesului către staţiunile din sudul litoralului pe
podul de la Agigea, care este parcurs în câteva ore, spre
disperarea  vizitatorilor.  Preşedintele  Asociaţiei
Investitorilor din Staţiunea Turistică Venus, Lucian Iftimie a
declarat  că,  astăzi,  a  depus  plângeri  penale  împotriva
Companiei Naţionale de Drumuri şi Autostrăzi la DNA, Parchetul
General, Inspectoratul General al Poliţiei pentru că, spun
investitorii, s-ar fi încălcat prevederile mai multor articole
din Codul Penal şi Constituţia României. “Închiderea podului
este  o  rea-voinţă,  o  sabotare  a  întreprinzătorilor.  Am
protestat vizavi de executarea acelor lucrări şi, mai mult
decât  atât,  verificăm,  zilnic,  câtă  forţă  de  muncă  este
trimisă în zonă, precum şi modul de desfăşurare a lucrărilor.
Pot să vă spun că de vineri, 7 iunie, nu mai lucrează nimeni
pe pod. Şi mai grav este că a fost falsificat termenul de
finalizare a lucrărilor. Iniţial, era prevăzută data de 9
februarie 2013, după care au lipit un abţibild pe care scrie 7
august 2013. Este un abuz în formă calificată. Părerea mea
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este că scopul lor este că, prin finanţări de afară, doresc să
stopeze turismul din sudul litoralului. Dacă Ungaria aduce 14%
din PIB din turism, Egipt – 70%, România, care are şi munte şi
mare, vine cu doar 2% din PIB, s-a plâns Lucian Iftimie.

La rândul său, preşedintele FPTS, Dan Matei Agathon a declarat
că situaţia podului de la Agigea reprezintă un cumul de “rea-
voinţă,  boicot  şi  prostie.  Lucrările  trebuiau  executate
toamna, nu la început de sezon. Chinezii au ridicat un pod de
62 de km într-un an, iar noi stăm cu o podişcă atâta timp.
Este, practic, podul amărăciunii. Turiştii nu au acces către
staţiunile  sudice  care  sunt  inima  litoralului.  Vă  dau  un
exemplu. În aceeaşi perioadă, la Venus, anul trecut, se aflau
500 de turişti, iar, în prezent, au venit doar 50. Statistica
alarmantă  mai  este  cauzată  şi  de  refuzul  Ministerului
Educaţiei de a stabili începutul vacanţei mari la data de 1
iunie,  aşa  cum  am  solicitat  noi.  Mai  cerem  ministerului
organizarea, în perioada verii, a unor tabere educative de
pictură, mediu, sculptură care să aducă un în sud un număr
mare de elevi”, a mai spus fostul ministru al Turismului.

Administrator  cercetat  de
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ofiţerii  de  investigare  a
fraudelor
14 iunie 2013 17:00
Acţionând în cadrul subprogramului Protecţia Drepturilor de
Proprietate Intelectuală, poliţiştii din cadrul Serviciului de
Investigare a Fraudelor au organizat şi efectuat un flagrant
pe linia respectării drepturilor de autor si conexe în cadrul
punctului de lucru aparţinând unei societăţi comerciale din
Mangalia,  ce  are  ca  obiect  de  activitate  comercializarea
produselor IT.

Cu această ocazie au surprins administratorul societăţii, în
timp  ce  comercializa  sisteme  de  calcul  (unităţi  centrale)
având  instalat  sistem  de  operare,  fără  ca  acesta  să  fie
distribuit cu licenţa aferentă.

În incinta punctului de lucru au mai fost identificate două
sisteme  de  calcul,  cu  privire  la  care  exista  indicii
referitoare la instalarea pe acestea a unor programe pentru
calculator fără licenţă.

Celui în cauză i s-a întocmit dosar penal, fiind cercetat în
stare de libertate sub aspectul săvâvarşirii infracţiunii de
reproducere neautorizată pe sisteme de calcul a programelor de
calculator  şi  deţinere  de  produse  pirat  în  scopul
distribuirii.

Consiliul  Local  a  aprobat:
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1,2  milioane  de  lei  la
învăţământ  şi  500.000
locaşurile  de  cult.  Mincă:
„Pe noi ne mănâncă ţânţarii
şi câinii şi noi dăm bani la
biserici, la fotbal…“
14 iunie 2013 17:00

Bugetul local al municipiului a fost, din nou, rectificat.
Potrivit  Raportului  explicativ  înaintat  de  directorul

general al Direcţiei Economice, Bogdan Dima, în baza căruia a
fost conceput proiectul de hotărâre de rectificare a bugetului
local, modificările esenţiale alea acestuia se regăsesc la
următoarele capitole: autorităţi executive – o suplimentare de
11.000 de lei, dobânzi – o suplimentare cu 158.000 de lei
(este  vorba  despre  suma  datorată,  drept  dobândă,  de
municipalitate pentru împrumuturile efectuate la început de
an,  pentru  stingerea  unor  datorii  ale  vechii  autorităţi),
Poliţia Locală – o suplimentare cu 7.000 de lei, „Sănătate“ –
7.000 de lei, „Învăţământ“ – 1,174.760 lei (bunuri şi servicii
– 371.760 lei, cheltuieli de capital – 770.000 lei, rambursare
credit – 33.000 de lei), „Asistenţă socială“ – o suplimentare
cu 21.000 de lei.

O suplimentare importantă a avut loc la capitolele „Serviciul
de  dezvoltare  publică“  –  165.000  de  lei,  „Salubrizare“  –
80.000 de lei, alături de „Combustibil şi energie“ – 320.000
de lei.

 Impozitele au suplimentat veniturile la buget cu 2,8 milioane
de lei

 La capitolul „Venituri“, proiectul de hotărâre aprobat în
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şedinţa de îndată stipulează o suplimentare de 2.851.760 lei,
după cum urmează: impozit pe clădiri de la persoanele juridice
– 2.128.000 lei, impozit pe clădiri persoane fizice – 223.760
lei, cote defalcate din impozitul pe venit – 500.000 lei. În
fine,  capitolele  care  i-au  nemulţumit  pe  unii  dintre
consilierii  locali,  sunt  cele  ce  privesc  suplimentarea  cu
907.000 lei pentru „Cultură, recreere şi religie“. Astfel,
pentru sport s-au alocat 400.000 de lei (pentru echipa de
fotbal),  în  timp  ce,  pentru  religie  au  fost  suplimentate
sumele iniţiale cu alţi 500.000 de lei.

Consilierii au fost de acord, în unanimitate, cu rectificarea
bugetară.  Au  existat,  însă,  şi  critici  „constructive“,  de
genul celor ale consilierului PRM Ion Mincă. Acesta a fost
surprins de sumele alocate capitolului „Cultură, recreere şi
religie“, afirmând că: „Banii pentru echipa de fotbal sunt
aruncaţi pe fereastră. Îmi pare rău că s-a stricat relaţia cu
DMHI,  care  sponsoriza  această  echipă.  Pe  noi  ne  mănâncă
ţânţarii şi câinii, bălăriile sunt de doi metri şi noi dăm
bani la biserici, la fotbal…“

Şedinţă  de  îndată  cu
rectificări de buget. Clubul
de fotbal a primit 400.000 de
lei  pentru  salarii  şi
accederea în Divizia „C“
14 iunie 2013 17:00
Consilierii locali au aprobat, în urmă cu câteva momente, în
cadrul unei şedinţe de îndată, Organigrama Regiei Autonome
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Gospodărire Orăşenească, rectificarea bugetului de venituri şi
cheltuieli al SC. Goldterm SA pe anul 2013, regulamentul de
selecţie  a  membrilor  Consiliului  de  Administraţie  şi
contractele de management aferente funcţiilor de conducere ale
aceleiaşi  societăţi,  alături  de  rectificarea  bugetului  de
venituri şi cheltuieli al Consiliului Local pentru anul în
curs.

Totodată, consilierii au votat, în unanimitate, contractul de
asociere cu Asociaţia Sportivă „Callatis“ Mangalia (echipa de
fotbal a localităţii). Contractul are ca obiect sprijinirea
echipei locale de fotbal, în vederea dezvoltării acestui sport
în Mangalia. „Oraşul Mangalia contribuie la această asociere
cu suma de 400.000 de lei din bugetul local, pe anul 2013“,
după cum se arată în contract. Potrivit consilierilor locali,
jumătate  din  sumă  va  merge  către  salariile  restante  ale
jucătorilor, în timp ce, cealaltă jumătate, va fi folosită de
club „pentru accederea în Divizia C“.

Şedinţă de îndată la primărie
14 iunie 2013 17:00
Consilierii locali au fost convocaţi, pentru orele 15.00, la
sediul primăriei Mangalia, pentru o şedinţă de îndată.

Vom reveni.
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„Eroul din familia mea“
14 iunie 2013 17:00
Asociația Națională Cultul Eroilor “Regina Maria”, Subfiliala
Mangalia, reprezentată de președinte prof. Emil Corneliu Ninu,
Asociația Națională a Veteranilor de Război din România –
Filiala Mangalia, Asociația Națională a Cadrelor Militare în
Rezervă și în Retragere, Primăria Municipiului Mangalia și
Complexul Cultural “Callatis” organizează miercuri, 12 iunie
2013, ora 18.00, în foaierul Casei de cultură, festivitatea de
premiere a participanților la concursul “Eroul din familia
mea”.  Concursul  a  fost  organizat  cu  scopul  cunoașterii,
prețuirii și mediatizării faptelor eroice legate de marile
momente  istorice  ale  Dobrogei:  Războiul  de  Independență,
Războaile Balcanice, Primul Război Mondial, Al Doilea Război
Mondial și Revoluția din Decembrie 1989.

La concurs au participat elevi și cadre didactice din școlile
municipiului Mangalia, iar juriul a fost alcătuit din: col.
(rez.)  Alecu  Crudu,  cdor.  (rtg.)  Alexandru  Macavei,
scriitoarea  Emilia  Dabu,  director  dr.  Tatiana  Odobescu  și
veteranul de război Gh. Al. Rădeanu. Condițiile de participare
au  fost:  prezentarea  unei  lucrări  de  2-5  pagini,  a  unei
compuneri  artistice  (amintire,  evocare,  portret,  povestire,
versuri etc), publicistică (interviu, medalion, reportaj etc)
sau științifică (schiță biografică, eseu etc).

De asemenea, concurenții au mai putut participa cu: ilustrații
diverse, ca anexe, având la bază copii de pe documente ale
epocii, portrete, fotografii de grup, din timpul celor două
războaie  mondiale  sau  de  la  diverse  ceremonii  militare,
inclusiv de decorare a unor militari, acte militare, extrase
din presă etc.

La festivitate se vor acorda premii constând în sume de bani
(pentru primele trei lucrări la fiecare din secțiunile cadre
didactice și elevi) și diplome. Totodată, participanții la
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concurs vor putea merge sâmbătă, 15 iunie 2013, în excursia
organizată de Primăria Municipiului Mangalia, la Monumentul de
la  Mărășești  și  la  Monumentul  Cercetașului  din  Tecuci.
Festivitatea de premiere va fi precedată de o scurtă sesiune
de  comunicări  științifice   și  va  cuprinde  și  un  program
artistic susținut de elevi.

Probele orale la bacalaureat
se susţin la cele trei licee
din Mangalia
14 iunie 2013 17:00
Prima  probă  a  examenului  de  bacalaureat,  sesiunea  2013,
susţinută,  oral,  la  limba  şi  literatura  română,  de  către
elevii din Mangalia, s-a desfăşurat fără incidente. Potrivit
purtătorului  de  cuvânt  al  Inspectoratului  Şcolar  Judeţean
Constanţa,  prof.  Cristina  Ivan  „pentru  susţinerea  probei
orale, la nivelul municipiului Mangalia, există trei centre de
examen, ce corespund Liceelor „Callatis”, Economic şi „Ion
Bănescu”.  Proba  orală  la  limba  şi  literatura  română  este
susţinută, în total de 530 de elevi, limba engleză de 487 de
elevi, limba franceză – 24, iar competenţele digitale, de 431
de  absolvenţi ai clasei a XII-a.

Probele  scrise  se  vor  derula,  în  schimb,  în  două  centre,
deschise la Liceul Teoretic „Callatis”, care îi va găzdui şi
pe elevii Colegiului Economic Mangalia, respectiv la Liceul
Tehnic  „Ion  Bănescu”,  care  îi  va  primi  atât  pe  cursanţii
proprii, cât şi pe cei ai Liceului Teoretic Negru Vodă. Mai
exact, la Centrul Liceului Teoretic „Callatis” vor da probele
scrise, în total 355 de elevi, din care 237 provin de la
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Colegiul  Economic,  iar  restul  de  la  instituţia  gazdă.  La
centrul  ce  funcţionează  în  incinta  Liceului  Tehinic  „Ion
Bănescu”, se vor prezenta la probele scrise 325 de elevi, din
care 81 sunt de la Liceul Teoretic Negru Vodă, restul de 325
fiind elevi proprii.

Ţigarete  netimbrate,
confiscate  în  P.T.F.  Vama
Veche
14 iunie 2013 17:00
Poliţiştii  de  frontieră,  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă,  au
descoperit 4.200 de ţigarete netimbrate, pe care un bărbat
domiciliat în municipiul Medgidia  încerca să le introducă în
ţară  prin  P.T.F.  Vama  Veche,  fără  a  îndeplini  condiţiile
legale. În data de 11.06.2013, în jurul orei 06.00, în P.T.F.
Vama Veche s-a prezentat pentru efectuarea formalităţilor de
frontieră un autocar cu turişti, care efectuează curse între
Turcia şi România.

În urma controlului efectuat, în bagajele personale ale unui
bărbat de cetăţenie română, în vârstă de 37 ani, au fost
descoperite ascunse 4.200 de ţigarete netimbrate.

Cantitatea de ţigarete, evaluată la aproximativ 2.100 lei, a
fost  ridicată  în  vederea  confiscării  conform  procedurilor
legale. Persoana în cauză, domiciliată în municipiul Medgidia,
nu a putut prezenta documente de provenienţă a ţigaretelor,
fiindu-i aplicată o sancţiune contravenţională de 1.000 lei
conform art. 1, lit. e din Legea 12/1990 republicată.
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Ziua  Naţională  a  Federaţiei
Ruse, sărbătorită la Mangalia
14 iunie 2013 17:00
Comunitatea  Rusilor  Lipoveni  din  Romania,  filiala  Mangalia
organizeaza vineri, 14 iunie 2013, ora 18,00, in sala Casei de
Cultura a municipiului Mangalia un eveniment dedicat Zilei
Nationale a Federatiei Ruse, Zilei Internationale a Copilului
si Zilei Limbii Ruse.

Evenimentul cuprinde:

– ora 18.00 – vernisaj de arta plastica (pictura) – lucrarile
vor  fi  expuse  in  foaierul  Casei  de  Cultura  din  Mangalia
(artist Ustea Platon)
–  ora  18.45  –  premierea  copiilor  care  au  participat  la
concursul de colaje pe temele PERSONALITATI ALE CULTURII SI
STIINTEI  RUSE,  TRADITII  SI  OBICEIURI  RUSESTI,  LOCURI
MEMORABILE  DIN  RUSIA  
– ora 19.00 – spectacol de cantec, dans, recitare

Cooperativa  Agricolă  Natural
a  primit  dreptul  de
concesiune a păşunii Mangalia
14 iunie 2013 17:00

Consilierii locali au aprobat concesionarea, prin atribuire
directă, către Cooperativa Agricolă Natural Mangalia a unei
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suprafeţe  de  teren  ce  face  parte  din  domeniul  privat  al
municipiului,  cu  scopul  păşunării  animalelor.  Durata
contractului  este  de  maximum  5  ani.

Redevenţa se va stabili în lei/ha/an în urma întocmirii unui
raport  de  evaluare  de  către  un  evaluator  autorizat.
Cooperativa  Agricolă  Natural  Mangalia,  reprezentată  de
preşedintele  organismului,  Viorel  Niculescu,  va  asigura
întreţinerea corespunzătoare a păşunilor. În cazul în care
Cooperativa Agricolă Natural Mangalia îşi va vinde animalele,
redevenţa prevăzută în contractul de concesiune se plăteşte pe
un an, cu dreptul de a fi înlocuite cu alte animale din
aceeaşi specie.

Potrivit OUG nr. 34 din 23 aprilie 2013 privind organizarea,
administrarea şi exploatarea pajiştilor permanente, consiliile
locale  ale  comunelor,  oraşelor,  respectiv  municipiilor,
trebuie să iniţieze procedura de concesionare/închiriere în
termen de 30 de zile de la intrarea în vigoare a prezentei
ordonanţe.

Răspunsul  edilului  Cristian
Radu vizavi de acuzațiile ce
i-au  fost  aduse  de  către
liderul PDL, Zanfir Iorguș
14 iunie 2013 17:00

Urmare a bilanțului prezentat de către președintele PDL
Mangalia, Zanfir Iorguș, primarul criticat, Cristian Radu a

ținut să facă următoarele precizări: „Nu este cazul să intru
în polemică cu un personaj care a pierdut de două ori în fața
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electoratului, dar din respect față de populația Mangaliei vă
spun  că  declarațiile  domniei  sale  nu  ies  din  retorica  de
campanie, fiind manifestarea unor frustrări personale, care
până la un punct, pot fi înțelese. Nu se pune problema ca
Primăria să fie în faliment, dimpotrivă, în această perioadă,
luptăm să plătim datoriile acumulate de fostele administrații
prin contracte păguboase încheiate chiar de către cel care,
acum, aruncă cu noroi în orașul nostru. Vă dau un singur
exemplu, contractul cu stâlpii de beton, încheiat de domnia
sa, pentru care plătim peste 100.000 de lei, lunar. Mai multe
detalii și documente vă voi prezenta la ședința de bilanț,
după primul an de mandat, ce va avea loc peste aproximativ o
lună”.


